
 1 
            PROTOKÓŁ  Nr XXIII/12 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 6 grudnia 2012 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 
Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 14 radnych,  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 12³0.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater-Ubysz – zastępca burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,  

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Renata Tomczak – Radna Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Andrzej Kaczanowicz – Radny Rady Powiatu, 

• Henryk Kozłowski – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Koszalinie,  

• Henryk Kowalski – Prezes UKS „Olimpia”  

• oraz zaproszeni goście   

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 9 listopada 2012 roku.  

  3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 
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4.  Podziękowania dla sprzedawców biorących udział w projekcie profilaktyczno – 

interwencyjnym  pt. „Lokalny program kontroli sprzedaży alkoholu” w oparciu o realizację 

obowiązku wynikającego z ustawy o wychowaniu w trzeźwości     dotyczącego sprzedaży 

alkoholu.  

5. Wręczenia nagrody w konkursie na projekt maskotki przedstawiającej postać z                   

„Legend bobolickich”.   

6. Wręczenie nagrody Burmistrza dla zawodniczki Klubu Sportowego „Olimpia” Bobolice 

Aleksandry Trusiło za wywalczenie złotego medalu i Mistrzostwa Polski w kategorii U 10 z 

zespołem Zachodniopomorskiego Związku Piłki Nożnej w Szczecinie.     

7. Informacja o stanie bezrobocia na terenie miasta i gminy Bobolice za okres I-X 2012 roku. 

8. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

1) zmian w budżecie gminy na 2012 rok; 

2) zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Bobolice dla obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym Janowiec;  

3) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części Gminy Bobolice dla obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym Janowiec;  

4) ustalenia opłaty brutto za korzystanie z cmentarzy i urządzeń cmentarnych na 

cmentarzach komunalnych Gminy Bobolice; 

5) ustalenia wysokości ekwiwalentu   pieniężnego przysługującego  członkom   

ochotniczej  straży pożarnej  miasta  i gminy Bobolice za udział w działaniu  ratowniczym  

lub szkoleniu  pożarniczym  organizowanym przez Państwową  Straż  Pożarną  lub gminę; 

6) uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie  miasta i gminy 

Bobolice; 

9.  Trybuna sołecka. 

10. Trybuna obywatelska. 

11. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

12. Zakończenie obrad. 

 

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XXII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 9 listopada 2012 roku był 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XXII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  
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Protokół z XXII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez 

radnych jednogłośnie 14 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   
Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przedstawiła sprawozdanie z pracy burmistrzów w 

okresie między sesjami: 

* 10 listopada 2012 roku Pani Burmistrz uczestniczyła w jubileuszu 50-lecia pożycia 13 

małżeńskich par, które zawarły związek małżeński; 

* 11 listopada 2012 roku gminne koło LOK pod przewodnictwem prezesa Pana Zdzisława 

Kurty zorganizowało zawody strzeleckie z okazji Dnia Niepodległości, w którym 

uczestniczyła Pani Burmistrz; 

* 9 listopada 2012 roku odbyła się wieczornica zorganizowana przez Miejsko-Gminny 

Ośrodek Kultury w Bobolicach z okazji 94 rocznicy odzyskania niepodległości; 

* 13 listopada 2012 roku odbyła się kolejna inauguracja roku akademickiego Bobolickiego 

Uniwersytetu Trzeciego Wieku;                                                            

* 15 listopada 2012 roku Pani Burmistrz uczestniczyła w spotkaniu w świetlicy wiejskiej w 

m. Głodowa na zaproszenie Dyrektora Gimnazjum w Bobolicach Pana Dariusza Michalaka i  

Prezesa Stowarzyszenia Młodzi Europejczycy z Demmin, który przekazał kolejne dary dla 

dzieci ze świetlicy w Głodowej; 

* 16 listopada 2012 roku Pani Burmistrz uczestniczyła w spotkaniu w Dobrociechach razem z 

Panem Przewodniczącym Rady Miejskiej, sołtysem na zaproszenie od firmy ARGEMONIA. 

Firma ta zorganizowała spotkanie celem przybliżenia mieszkańcom sołectwa Dobrociechy i 

władzom samorządowym swoich perspektyw dotyczących planów w zakresie budowy 

wiatraków w sołectwie Dobrociechy; 

* 17 listopada 2012 roku Pani Skarbnik Beata Sempołowicz reprezentowała samorząd 

bobolicki razem z Panem Prezesem UKS „Olimpia” Henrykiem Kowalskim  i trenerem UKS 

„Olimpia” Panem Tomaszem Piekarzewiczem w Warszawie w Centrum Olimpijskim. Zespół 

„Olimpii” zajął I miejsce w kraju w konkursie Ministra Sportu i Turystyki pod nazwą „Obierz 

kurs na Orlika”. Klub otrzymał nagrodę w kwocie 15 tyś. zł na zakup sprzętu sportowego; 

* 17 listopada 2012 roku odbyła się uroczystość 15-lecia klubu AA „Przymierze” w 

Bobolicach, której organizatorem był zarząd klubu; 

* 22 i 23 listopada 2012 roku odbyły się  dwa niezależne spotkania Burmistrz Bobolic z 

mieszkańcami miasta z udziałem Radnych z terenu miasta. Spotkania te należy uznać za 

udane; 

* 27 listopada 2012 roku Pani Burmistrz wspólnie z Panią Wiceburmistrz były na konferencji 

„Nowoczesny model współpracy z biznesem projekty ppp”; 
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* został złożony wniosek na budowę skaytepark, wartość inwestycji 539,098 tyś. zł, 

dofinansowanie jest 80% do tego projektu czyli 323,985 tyś. zł. Realizacja zaplanowana we 

wniosku do sierpnia 2014 roku; 

* 5 grudnia 2012 roku odbyło się spotkanie w Urzędzie Miejskim z rolnikami, którzy 

startowali w plebiscycie „Rolnik Roku 2012”, którego organizatorem był Głos Koszaliński. 

Startowało 120 osób zgłoszonych do tego plebiscytu, z gminy Bobolice zgłoszonych było 7 

rolników, 2 miejsca z Bobolic zostały nagrodzone: 

II miejsca Pani Justyna Jaworska-Balcerak w kategorii agroturystyka 

III miejsce Pani Agnieszka Curyl-Katholm w kategorii produkcja roślinna i zwierzęca; 

* Pani Burmistrz przypomniała, że 13 grudnia 2012 roku odbędzie się na Rynku  Miejskim 

kiermasz świąteczny w godz. 13.00-16.00, odbędą się występy dzieci, będzie można zakupić 

stroiki, ozdoby choinkowe, potrawy; 

* na zakończenie pani Burmistrz poinformowała o spotkaniu świąteczno-noworocznym na 

Rynku Miejskim w Bobolicach w dniu 28 grudnia 2012 roku o godz. 14.00, zaprosiła 

wszystkich na to spotkanie. Odbędą się występy artystyczne zespołów i solistów, życzenia 

noworoczne, ciepły poczęstunek, zabawy z mikołajem, przedstawienie laserowe.   

  

Ad.4. Podziękowania dla sprzedawców biorących udział w projekcie 

profilaktyczno-interwencyjnym pt. „Lokalny program kontroli sprzedaży 

alkoholu” w oparciu o realizację obowiązku wynikającego z ustawy o 

wychowaniu w trzeźwości dotyczącego sprzedaży alkoholu.  
 

Zaproszeni sprzedawcy to: 

1. Pani Danuta Grudzińska – firma usługowo-handlowa w Dargini; 

2. Pani Urszula Kudłacz – sklep spożywczo-przemysłowy w Goździe; 

3. Pani Marta Kwaśniewska – firma handlowo-usługowa w Dobrociechach; 

4. Pani Dorota Malazdra – przedsiębiorstwo produkcyjno usługowo handlowe „RAKSO” 

w Bobolicach;  

 Pani Burmistrz powiedziała, że na zlecenie Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Bobolicach w lipcu br Małopolskie Centrum Profilaktyki w Krakowie przy pomocy 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych przeprowadziło w ramach 

projektu profilaktyczno – interwencyjnego „Lokalny program kontroli sprzedaży alkoholu” 

kontrolę wskazanych 10 punktów gdzie na terenie gminy Bobolice sprzedawany jest alkohol. 

Celem było sprawdzenie dostępności alkoholu przez osoby nieletnie. Zespół, w którego skład 

wchodził dyplomowany psycholog, doświadczony profilaktyk oraz jego podopieczny, czyli 
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osoba, która w danym roku ukończyła 18 lat, lecz mimo metrykalnego wieku jej 

wygląd budził możliwości czy faktycznie ma te 18 lat. Spośród 10 punktów sprzedaży 

alkoholu, które były kontrolowane 4 punkty zostały wyróżnione certyfikatem 

Odpowiedzialnego Punktu Sprzedaży.  

Z zaproszonych sprzedawców nikt nie przybył na sesję RM – Certyfikaty zostaną dostarczone 

do tych osób.  

 

5. Wręczenie nagrody w konkursie na projekt maskotki przedstawiającej 

postać z „Legend bobolickich”.  
Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że celem konkursu było wyłonienie 

najlepszego projektu graficznego maskotki. W tym roku zostały wydane drukiem po raz 

pierwszy „Legendy bobolickie”. Wydanych zostało 21 legend, do tego każda legenda ma 

ilustrację, autorem legend jest Pani Zofia Zawilska była mieszkanka Bobolic, a autorem 

rysunków Pan Bogdan Nagórka. Zrodził się pomysł na powstanie maskotki, która miałaby 

promować legendy i Gminę Bobolice. Został ogłoszony konkurs, ale dopiero za trzecim 

razem okazał się skuteczny i efektywny w wyniku tego konkursu. Komisja w składzie Pani 

Grażyna Wiater-Ubysz, Pan Krzysztof Sitarz, Pani Barbara Ksel, Pani Barbara Miros ławska  i 

Pani Halina Michalak dokonała rozstrzygnięcia wyniku konkursu. Z nadesłanych prac została 

wybrana jedna, która będzie maskotką promującą „Legendy bobolickie”. Wygrała praca 

Emilii Biazik z Gozdu. Kwiat Wilmeny uzyskał największe uznanie komisji. Komisja 

oceniająca zaproponowała, żeby zwycięską maskotkę ochrzcić imieniem "Wilmenka". 

Wyróżnienie zdobyła Kinga Konopko i projekt maskotki "Diaboli". 

Autorka zwycięskiej pracy tak opisała swój projekt: 

„Moja propozycja na projekt maskotki przedstawiającej postać z „Legend bobolickich” jest 

kwiat Wilmeny. 

Zdecydowałam się na taką, a nie inną maskotkę, gdyż moim zdaniem jest to najlepsza 

koncepcja promująca wspomnienie legendy. Ponad to kwiat Wilmeny, czyli pełnik 

europejski, jest także unikatową rośliną obficie występującą tylko w naszym regionie. Jest on 

pewnego rodzaju botanicznym symbolem naszej pięknej i bogatej w przyrodę i turystykę 

gminy Bobolice. Pełnik promowały więc nie tylko „Legendy bobolickie”, ale także byłby 

rozpoznawalny i kojarzony wyłącznie z Bobolicami. 

Proponuję, aby maskotka miała 35 cm wysokości. Wykonana była na wzór zwykłej maskotki 

(z tułowiem, kończynami i słodko uśmiechniętą buzią – kwiatek jest szczęśliwy, bo nigdzie 

mu nie jest dobrze jak tu, pod Bobolicami). Cały oprócz płatków, uszyty powinien być z filcu 

lub pluszu. Płatki proponuję ze złocistożółtej satyny, usztywnione od środka drucikami. 

Dzięki temu kwiat będzie mógł składać swe płatki w pąk, bądź rozchylać ukazując radosną 
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swą twarzyczkę. Główka maskotki- żółta, wykonana z tego samego materiału co 

tułów, rączki i nogi. Pod główką widzę jasnozielone listki (to kołnierzyk). Bluzeczka 

kończąca się listkami na rękawach także w tym samym kolorze. Kończyny- ciemnozielone. 

Spodenki na szeleczkach proponuję niebieskie- kolor Chocieli. Buciki czarne, takie jak nasza 

bobolicka, urodzajna ziemia. Ponad to chciałabym aby rączki i nóżki pełnika były połączone 

w środku z główką drutem. Umożliwi to swobodne wyginanie maskotki i nadawanie jej 

różnych postaw, np. może założyć nogę na nogę na nogę, lub przytrzymywać zgiętymi 

rączkami pojemnik na kredki. Możliwości i pomysłów jest wiele i każdy mając taką maskotkę 

sam zdecyduje o tym, czy ma on stać, siedzieć, leżeć czy kucać. W ten sposób każdy będzie 

miał niby tę samą maskotkę lecz jakże odmienną. 

Dodam tylko, że kwiat Wilmeny będzie ładny, estetyczny, miły w dotyku, praktyczny i 

oryginalny- jedyny w swoim rodzaju- BOBOLICKI.” 

Zwyciężczyni wręczono upominek oraz gratulacje.  

W konkursie tym przyznano wyróżnienie pracy Kingi Konopko za projekt maskotki 

„Diaboli”. W imieniu Kingi nagrodę oraz gratulacje odebrała mama Pani Małgorzata 

Konopko.  

Wszystkim zebranym zostały wyświetlone slajdy z projektami maskotek.  

Na sesję Rady Miejskiej została zaproszona Pani Zofia Zawilska, autorka „Legend 

bobolickich”, ale nie przybyła z powodu choroby.    

 

6. Wręczenie nagrody Burmistrza dla zawodniczki Klubu Sportowego 

„Olimpia” Bobolice Aleksandry Trusiło za wywalczenie złotego medalu i 

Mistrzostwa Polski w kategorii U10 z zespołem Zachodniopomorskiego 

Związku Piłki nożnej w Szczecinie.    
Pani Burmistrz i Pani Wiceburmistrz wręczyły nagrodę oraz gratulacje dla zawodniczki 

Aleksandry Trusiło, która przybyła ze swoją mamą Panią Marleną Saganowską. 

Pan Henryk Kowalski Prezes UKS „Olimpia” powiedział, że w ostatnim czasie jest kilka tych 

sukcesów. Odniesiony sukces to  nie tylko sukces zawodnika, ale to także sukces Bobolic, 

Pani Burmistrz, Rady Miejskiej. Bez pomocy głównego sponsora jakim jest Gmina i podłoża 

jakim jest nowoczesna baza, którą mamy – hala sportowa, takich sukcesów by nie było. Pan 

Prezes zaapelował do Pani Burmistrz i Rady Miejskiej o pamięć UKS „Olimpia”. Za zdobyte 

pieniądze (15 tyś. zł) w konkursie „Wybierz kurs na Orlika” planowano kupić reprezentacyjne 

stroje lecz nie jest to sprzęt sportowy i zakupić ich nie można. Dlatego Pan H. Kowalski 

podpowiedział, że potrzebą jest zakup strojów reprezentacyjnych.  
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Ad. 7. Informacja o stanie bezrobocia na terenie miasta i gminy 

Bobolice za okres I-X 2012 roku.  
Informacje w formie prezentacji przedstawił Pan Henryk Kozłowski Dyrektor Powiatowego 

Urzędu Pracy w Koszalinie. Prezentacja stanowi załącznik do protokołu.  

Pan Dyrektor powiedział, że deklaruje ze swojej strony pomoc w zakresie utworzenia 

planowanego w gminie przetwórstwa owocowo-warzywnego w formie nowych miejsc pracy. 

I przyjmie zaproszenie na spotkanie kiedy będą rozmowy w tym temacie.  

 

Pani Hanna Obławska sołtys sołectwa Drzewiany zapytała czy osoba niepełnosprawna z 

prawem do renty może starać się o dofinansowanie na rozpoczęcie działalności gospodarczej, 

w jakiej wysokości? 

Pan Dyrektor odpowiedział, że dotacja taka może być z PFRON jako poszukująca pracy, w 

wysokości 40-50 tyś. zł w zależności od przeciętnego wynagrodzenia, które obowiązuje. Pan 

Dyrektor zaproponował o sprawdzenie w Koszalińskiej Agencji Rozwoju Regionalnego lub w 

Naczelnej Organizacji Technicznej w Koszalinie, te instytucje realizują projekty na dotacje.    

 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10-cio minutową przerwę.    

  

Ad. 8. Podjęcie uchwał w sprawach: 
Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.  
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta  jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

2) w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego części Gminy Bobolice dla obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym 

Janowiec.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek kierownik referatu 

nieruchomości i ochrony środowiska.   
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Projekt zmiany studium sporządzony został w oparciu o uchwałę Nr V/34/11 Rady 

Miejskiej w Bobolicach z dnia 30 marca 2011 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Bobolice dla obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym Janowiec (uchwała inicjująca). 

Powyższa uchwała Rady Miejskiej nie stanowi uchwały w sprawie aktualności studium, o 

której mowa  w art. 32 ust. 2 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. W 

związku z tym zmiana studium będąca przedmiotem niniejszej uchwały obejmuje wyłącznie 

zmiany w zakresie przestrzennym w granicach określonych w załączniku graficznym do 

uchwały inicjującej i w zakresie zagadnień dotyczących obszaru i przedmiotu zmiany a także 

zagadnień wynikających ze zmian powszechnie obowiązującego prawa. Nie stanowi zatem 

całościowej aktualizacji studium  

Zmiana studium przeprowadzona została w trybie art. 11 ustawy z dnia 27 marca             

2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. W zmianie studium rozpatrzono 

wnioski o zmianę studium a także wszystkie wnioski i uwarunkowania zgłoszone na etapie 

prac projektowych. Projekt zmiany studium poddany został opiniowaniu i uzgodnieniom 

zgodnie z wymogami art. 11 pkt. 5-6 ustawy. Zgodnie z art. 46 pkt 1 ustawy z dnia                          

3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie,                      

udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz ocenach oddziaływania na środowisko 

(Dz. U. Nr 199, poz. 1227 z późn. zm.) przeprowadzona została strategiczna ocena 

oddziaływania na środowisko. Zgodnie z art. 51 powyższej ustawy sporządzona została 

prognoza oddziaływania na środowisko. Zgodnie z art. 54 ust. 1 projekt zmiany studium wraz 

z prognozą oddziaływania na środowisko poddany został opiniowaniu przez Regionalnego 

Dyrektora Ochrony Środowiska i Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego. 

Projekt zmiany studium uwzględnia przedstawione opinie. Projekt zmiany studium zgodnie            

z wymogami art. 11 pkt. 10-11 ustawy wyłożony został w dniach 5.10.-29.10.2012 r.                     

do publicznego wglądu a w dniu 29.10.2012 r. odbyła się dyskusja publiczna nad zawartymi 

w studium ustaleniami. Wnioski z dyskusji publicznej zostały uwzględnione w projekcie 

zmiany studium. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”   
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3) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części gminy Bobolice dla obszaru położnego w 

obrębie  
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Marcin Pachołek kierownik referatu 

nieruchomości i ochrony środowiska.   

Zgodnie z art. 4 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym ustalenie przeznaczenia terenu, rozmieszczenie inwestycji celu publicznego 

oraz określenie sposobów zagospodarowania i warunków zabudowy terenu następuje  

w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. Dla obszaru objętego niniejszą 

uchwałą gmina Bobolic nie posiada miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

Stanowi to przeszkodę dla właścicieli nieruchomości znajdujących się na tym obszarze  

w zagospodarowywaniu swoich nieruchomości i inwestowaniu. 

Właściciele działek zlokalizowanych w obrębie ewidencyjnym Janowiec w gminie 

Bobolice wystąpili o dokonanie zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Bobolice oraz o sporządzenie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów obejmujących ich nieruchomości. 

Zamierzeniem inwestycyjnym jest przeznaczenie tych terenów pod powierzchniową 

eksploatację i przetwórstwo kopalin (kruszyw) a także pod zabudowę mieszkaniową 

jednorodzinną, zabudowę usług turystycznych i letniskową. 

Rada Miejska Bobolic podjęła już uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Bobolice w obrębie ewidencyjnym Janowiec, w tym dla obszaru objętego niniejszą uchwałą. 

Obecnie trwają prace nad tym dokumentem. 

Niniejsza uchwała stanowi kolejny krok w kształtowaniu polityki przestrzennej gminy 

przyjmując ład przestrzenny i zrównoważony rozwój za podstawę działania. Chcąc w pełni 

uwzględnić potrzebę zachowania ładu przestrzennego, w tym urbanistyki i architektury, 

walory architektoniczne i krajobrazowe i szereg innych w zgodzie z zapotrzebowaniem 

społeczeństwa podjęcie niniejszej uchwały jest w pełni uzasadnione. 

 
 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  
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4) w sprawie ustalenia opłaty brutto za korzystanie z cmentarzy i urządzeń 

cmentarnych na cmentarzach komunalnych Gminy Bobolice.  

  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Jan Rewkowski Dyrektor ZUKiO w Bobolicach.   

Zmiana stawek opłat związana jest z nowym sposobem interpretacji zapisów w ustawie o 

cmentarzach i chowaniu zmarłych z 1959 roku oraz w rozporządzeniach dotyczących ustawy. 

Zmianie uległo nazewnictwo, rodzaje grobów i wymogi jakie powinny spełniać cmentarze i 

miejsca pochówku oraz sposób przechowywania zwłok. W związku ze wzrostem kosztów 

mediów do obsługi do obsługi cmentarzy (woda, energia, gaz butlowy propan-butan, paliwa) 

materiałów eksploatacyjnych i wzrostem inflacji stawki podwyższono średnio o 6,67%, jest to 

w przychodzie około 8 tyś. zł  więcej w skali roku.   

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radna Pani Justyna Terlecka zauważyła, że w §1 pkt.6 ppkt. c powinien być zapis 6/godz., w 

poprzedniej uchwale tak było.  

Dyrektor wprowadził autopoprawkę do projektu uchwały.   

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 

 

5) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującego członkom 

ochotniczej straży pożarnej miasta i gminy Bobolice za udział w działaniu ratowniczym 

lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub gminę.      
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

W czasie od poprzedniej sesji i podjęcia uchwały zmieniło się orzecznictwo Najwyższego 

Sądu Administracyjnego, które mówi, że uchwały dotyczące ekwiwalentu pieniężnego dla 

OSP  stanowią prawo miejscowe, czyli podlegają publikacji w Dzienniku Urzędowym.  

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 

 

6) w sprawie uchwalenia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 

i gminy Bobolice.  
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Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Grażyna Wiater-Ubysz Zastępca 

Burmistrza.    
 

Zgodnie z art. 4 ust. 1 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (tekst 

jednolity Dz. U.2012 poz. 391) do wyłącznych kompetencji Rady Miejskiej w Bobolicach 

należy uchwalanie regulaminu utrzymania porządku i czystości na terenie miasta i gminy 

Bobolice. 

Zakres uregulowań określony jest w art. 4 ust. 2 ustawy o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach stanowi katalog zamknięty i obejmuje m. in.: określenie sposobu 

realizacji selektywnego gromadzenia i odbierania odpadów, częstotliwość i sposób 

pozbywania się odpadów komunalnych, obowiązków dotyczących utrzymywania zwierząt 

domowych oraz gospodarskich oraz wyznaczania obszarów podlegających deratyzacji. 

Zgodnie z art. 4 ust. 3 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, rada 

miejska ma obowiązek dostosować regulamin do wojewódzkiego planu gospodarki odpadami 

w terminie 6 miesięcy od dnia uchwalenia tego planu. Sejmik Województwa 

Zachodniopomorskiego uchwalił uchwałą Nr XVI/218/12 w dniu 29 czerwca 2012 r.  Plan 

Gospodarki Odpadami dla Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2012-2017 z 

uwzględnieniem perspektywy na lata 2018-2023.  Rada Miejska w Bobolicach przyjęła 

obowiązujący „Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie miasta i gminy 

Bobolice” uchwałą Nr XLVI/427/10 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 10 listopada 2010 

roku. Wobec nowelizacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku konieczne jest przyjęcie 

nowego „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta i gminy Bobolice”. 

Ze względu na potrzebę dbałości o jakość stanowionego prawa oraz spójność wprowadzanych 

przepisów, zdecydowano o zaniechaniu nowelizacji istniejących przepisów na korzyść 

przygotowania i przyjęcia nowego projektu „Regulaminu”. 

Nowy regulamin precyzyjnie określa zasady dotyczace : 

1)  wymagań w zakresie utrzymania czystości i porządku na terenie nieruchomości 

obejmujących: 

a) prowadzenie we wskazanym zakresie selektywnego zbierania i odbierania odpadów 

komunalnych, w tym powstających w gospodarstwach domowych przeterminowanych 

leków i chemikaliów, zużytych baterii i akumulatorów, zużytego sprzętu 

elektrycznego i elektronicznego, mebli i innych odpadów wielkogabarytowych, 

odpadów budowlanych i rozbiórkowych oraz zużytych opon, a także odpadów 

zielonych, 

b) uprzątanie błota, śniegu, lodu i innych zanieczyszczeń z części nieruchomości 

służących do użytku publicznego, 

c) mycie i naprawy pojazdów samochodowych poza myjniami i warsztatami 
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naprawczymi; 

2) rodzaju i minimalnej pojemności pojemników przeznaczonych do zbierania odpadów 

komunalnych na terenie nieruchomości oraz na drogach publicznych, warunków 

rozmieszczania tych pojemników i ich utrzymania w odpowiednim stanie sanitarnym, 

porządkowym i technicznym, przy uwzględnieniu: 

a) średniej ilości odpadów komunalnych wytwarzanych w gospodarstwach domowych 

bądź      w innych źródłach, 

b) liczby osób korzystających z tych pojemników; 

3) częstotliwości i sposobu pozbywania się odpadów komunalnych i nieczystości ciekłych z 

terenu nieruchomości oraz z terenów przeznaczonych do użytku publicznego; 

4) innych wymagań wynikających z wojewódzkiego planu gospodarki odpadami; 

5) obowiązki osób utrzymujących zwierzęta domowe, mających na celu ochronę przed 

zagrożeniem lub uciążliwością dla ludzi oraz przed zanieczyszczeniem terenów 

przeznaczonych do wspólnego użytku; 

6) wymagania utrzymywania zwierząt gospodarskich na terenach wyłączonych z produkcji 

rolniczej, w tym także zakazu ich utrzymywania na określonych obszarach lub w 

poszczególnych nieruchomościach; 

7) wyznaczania obszarów podlegających obowiązkowej deratyzacji i terminów                                    

jej przeprowadzania. 

Zgodnie  art. 4 ust. 1 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku zasięgnięto i uzyskano 

opinię Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego dotyczącą zapisów Regulaminu. 

 

Pani Wiceburmistrz wprowdziła autopoprawki do projektu uchwały. Autopoprawiki wynikają 

z tego, że zapisy w projekcie uchwały mają swoje odniesienie w ustawach wyższego rzędu 

wobec tego nie powinny znaleźć sie w uchwale.   

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 

 

Pani Wiceburmistrz dodała, że wiele gmin nie podejmuje żadnych uchwał w sprawie ustawy 

śmieciowej bojkotującym tym sposobem ustawę. Czekają na inne rozwiązania jaki nałoży na 

nie Wojewoda.  

 



 13 
Pani Sekretarz dodała, że Wojewodowie zostali wezwani do Premiera i będą czynić 

wszelkie kroki z urzędu, żeby uchwały mogły wejść w życie.    

 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak powiedział, że Koszalin uchwały śmieciowe podejmie 

dopiero w lutym 2013 roku.  

Pani Skarbnik Beata Sempołowicz powiedziała, że Koszalin zostanie wezwany do podjęcia 

natychmiastowych działań, a jeżeli nie to Wojewoda wyda zastępcze zarządzenie i sam 

określi stawki, Wojewoda nie będzie czekał do lutego 2013 roku.  

  

Ad. 9. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

Pani Helena Bubień – sołtys sołectwa Chociwle – powiedziała, że 20 października 2012 roku 

w gminie Sianów miejscowości Skibno odbyło się Powiatowe Forum Sołtysów, gdzie z 

gminy Bobolice obecne były 4 osoby. Na spotkaniu odbyły się prelekcje z ZIR, KRUS, US, 

obecny był także Starosta, należy ubolewać tylko, że tak mało sołtysów było z gminy 

Bobolice. Pani Helena Bubień przekazała informację, że na dożynkach, festynach i innych 

spotkaniach różnego rodzaju potrawy, ciasta można sprzedawać bez konsekwencji fiskusa. 

Kwota do 40 tyś zł rocznie jest zwolniona z podatku. Natomiast jeżeli chodzi o alkohol, 

nalewki, piwo lub innego rodzaju alkohol to jest już inaczej tu musi być osoba, która jest 

uprawniona do sprzedaży alkoholu łącznie z uprawnieniami, przeszkoleniem i pozwoleniem 

na sprzedaż alkoholu. Pani sołtys dodała, że fora sołtysów organizowane są co roku i ustalone 

są na trzeci weekend października. Na forum padła propozycja, żeby następne Forum 

Sołtysów w 2013 roku zorganizować w Bobolicach. Należy się zastanowić, gdzie można 

zorganizować takie forum na terenie gminy Bobolice dla około 100 osób, pieniądze na ten cel 

zapewnia Stowarzyszenie Powiatowe Forum Sołtysów. Do gminy należałoby pokazanie 

czegoś w naszej gminie, czym możemy się pochwalić.  

 

Pani Hanna Obławska – sołtys sołectwa Drzewiany – zapytała jak będzie wyglądał nadzór 

nad wypełnianiem deklaracji dotyczącej śmieci przez właścicieli nieruchomości, szczególnie 

o ilość mieszkańców. Może się okazać, że ludzie będą oszukiwać w tym temacie, żeby 

uniknąć płacenia. Należy też wziąć pod uwagę, że ludzie będą oszukiwać, że nie mieszkają, 

że wyjechali za granicę co może wiązać się z odpisem na jednego mieszkańca dla sołectwa.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki powiedział, że temat ustawy 

śmieciowej był szeroko omawiany na poszczególnych spotkaniach i problemy te także zostały 

poruszane dlatego nie podejmuje dyskusji w tym temacie.  
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Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza dodała, że temat ustawy śmieciowej będzie 

omawiany na spotkaniach w sołectwach, które zaplanowano na luty/marzec 2013 roku.  

Pani Skarbnik powiedziała, że deklaracje składają właściciele nieruchomości bądź zarządcy, 

cała procedura jest jak w ordynacji podatkowej. Jeżeli okaże się, że ktoś nie złożył deklaracji 

to gmina posiada rejestr podatku od nieruchomości, z którego można wychwycić właściciela 

nieruchomości, który takiej deklaracji nie złożył. Pani Skarbnik dodała, że ma świadomość 

tego, że mogą znaleźć się osoby, które będą próbowały unikać tych opłat. Kontrola i nadzór 

będzie prowadzona przez pracownika merytorycznego w ochronie środowiska, który będzie 

przyjmował te deklaracje.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza dodała tylko, że nie ma to nic wspólnego ze środkami 

sołeckimi ponieważ odpis naliczany od jednego mieszkańca zameldowanego w sołectwie. 

Deklaracja dotycząca śmieci naliczana na podstawie osób zamieszkałych i nie ma nic 

wspólnego z wysokością funduszu sołeckiego, jest 10 zł na jednego mieszkańca i tak będzie.       

 

Ad. 10.Trybuna obywatelska 
W trybunie obywatelskiej głos zabrali:  

1. Pani Jolanta Stępień   Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Bobolicach – dzieci ze świetlicy środowiskowej „Tafla” przystąpiły do konkursu 

organizowanego przez telewizję AXN. Telewizja ogłosiła konkurs „Nakręcamy wyobraźnią” 

i nagrodą w tym konkursie jest remont świetlicy tzw. świetlicy marzeń. ŚŚ „Tafla” została 

wytypowana do tego konkursu przez Urząd Wojewódzki. Pani Kierownik zwróciła się z 

prośbą o głosowanie na świetlicę, które odbywa się do 15 grudnia 2012 roku na stronie 

internetowej www.axn.pl  w dziale społecznie, jeden głos można oddać dziennie z jednego 

komputera. Następną informacją, o której powiedziała Pani Kierownik to bezpłatne 

poradnictwo specjalistyczne w Bobolicach, informacje zostały rozdane sołtysom.  

 

Ad. 11. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   
W tym punkcie głos zabrali:  

 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak – dlaczego nowo powstający chodnik przy ul. Szpitalnej 

ma tak wysoko krawężniki obsadzone?  

Odpowiedzi udzieliła Pani Wiceburmistrz mówiąc, że jest to pierwszy etap realizacji tego 

całego zadnia są to rzędne docelowe, dlatego też w chwili obecnej uzupełniane jest na części 

od ul. Głowackiego do wysokości krawężników, które są osadzone. Stopniowo będzie 

uzupełniane i wyrównane do ul. Szpitalnej.  
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Pan Radny poprosił Panią  Burmistrz o 5 wejść na halę dla „Mechanika” Bobolice 

po 1,5 godz. – Pani Burmistrz powiedziała, że „Mechanik” wie o tym, że może wnioskować o 

te wejścia, bo zgoda będzie na wniosek.  

Pan Radny podziękował Panu Dyrektorowi ZUKiO za sprawne odśnieżanie dróg i 

chodników.   

Radna Pani Zofia Kęcel – poprosiła o postawienie znaku zakazu przejazdu dla ciężkich 

samochodów przy ul. Szpitalnej/Głowackiego ponieważ te wielkie samochody zepsują te 

nową drogę.  

 

Ad. 12 . Zakończenie obrad.  
Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 

 


